
Rada Miejska w Tłuszczu 

Sesja Rady Miejskiej 

Protokół nr VII.2024 

VII Sesja w dniu 17 grudnia 2024 r.  

Obrady rozpoczęto 17 grudnia 2024 r. o godz. 16:30, a zakończono o godz. 

17:35 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Bartłomiej Balcerak 

2. Szymon Borczyński 

3. Marek Frąckiewicz 

4. Włodzimierz Fydryszek  

5. Krzysztof Gajcy 

6. Sylwia Górczak 

7. Robert Pacuszka  

8. Irena Pawlicka  

9. Edward Rojecki 

10. Tomasz Siekaczyński 

11. Waldemar Sitek 

12. Mirosław Sobczak 

13. Andrzej Sokołowski 

14. Rafał Szlendak 

15. Robert Świderski 

1. Otwarcie obrad. 

 Otwarcia VII Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek witając wszystkich obecnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu poinformował, iż radni 

w materiałach na sesje otrzymali w punkcie 5 podpunkt b) jest błędny zapis 

jeżeli chodzi o zapis, jeżeli chodzi o zmianę uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Uchwała oczywiście jest prawidłowo dodana. To jest tylko w 

ramach sprostowania. Także w punkcie 5 podpunkt b) w sprawie zmiany 

Uchwały nr XXIV.498.2023 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 19 grudnia 

2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 

2024-2036, tak brzmi zapis prawidłowy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek zwrócił się do 

obecnych, czy mają pytania do porządku obrad. 



Pan Marek Frąckiewicz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zgłosił wniosek o 

rozszerzenie porządku obrad w punkcie 5 podpunkt k) o projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Tłuszczu na 2025 rok. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

rozszerzenia porządku obrad w punkcie 5 podpunkt k) o projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Tłuszczu na 2025 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek 

poinformował, że porządek obrad został rozszerzony w punkcie 5 o podpunkt 

k). 

 

2. Sprawdzenie kworum. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek 

poinformował, że według listy obecności na 15 radnych na sali obecnych jest 15  

radnych, także wszystkie uchwały będą podejmowane prawomocnie. 

 

 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 Burmistrz Tłuszcza Beata Skulimowska przedstawiła sprawozdanie  z 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

 



4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z poprzedniej Sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 

 

W wyniku głosowania protokół z VI Sesji został przyjęty. 

 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

 

a) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2024; 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. Nie było pytań do treści projektu uchwały. 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2024;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 



Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwałę nr VII.71.2024 w sprawie zmiany 

Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2024. 

 

b) w sprawie zmiany Uchwały nr XXIV.498.2023 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 

dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tłuszcz na lata 2024-2036 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. Nie było pytań do treści projektu uchwały. 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

zmiany Uchwały nr XVI.274.2021 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 14 grudnia 

2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 

2023 – 2036;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwałę nr VII.72.2024 w sprawie zmiany 

Uchwały nr XVI.274.2021 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 14 grudnia 2021 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2023 

– 2036 

 

c) w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Tłuszczu na utrzymanie mieszkaniowego 

zasobu gminy Tłuszcz w 2025r.; 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. Nie było pytań do treści projektu uchwały. 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Tłuszczu na utrzymanie mieszkaniowego zasobu gminy 

Tłuszcz w 2025r.; 



 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak 

PRZECIW (1) 

Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwałę nr VII/73/2024 w sprawie ustalenia 

stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Tłuszczu na utrzymanie mieszkaniowego zasobu gminy 

Tłuszcz w 2025r. 

 

 

d) w sprawie uchwały budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2025; 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały, następnie została odczytana treść Uchwały Nr 3.c./168/2024 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 02 

grudnia 2024 roku w sprawie: 

1. Opinii o przedłożonym przez Burmistrza Tłuszcza projekcie uchwały 

budżetowej na 2025 rok, 

2. Opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu na 2025 rok. 

Pełna treść  odczytanej uchwały pod linkiem: 

https://www.youtube.com/watch?v=TAZuX1ffcmw 

Pani Ewa Małaszek Skarbnik Gminy Tłuszcz w imieniu Pani Burmistrza 

zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 

2025. 

Zmiany w planie wydatków  

1. W dziale 010 rozdział 01043 paragraf 6050 zwiększa się o kwotę 

73 414,40 zł na zadanie „Projektowanie i budowa wodociągów na terenie 

gminy Tłuszcz”. 

https://www.youtube.com/watch?v=TAZuX1ffcmw


 

2. W dziale 010 rozdział 01043 paragraf 6057 zwiększa się o kwotę 

51 527,00 zł na zadanie „Rozbudowa infrastruktury wodno- ściekowej na 

obszarze wiejskim w Gminie Tłuszcz”. Na 2025 rok zostały przeniesione 

z 2024 roku niezrealizowane wydatki pochodzące z refundacji z PROW. 

 

3. W dziale 010 rozdział 01043 paragraf 6059 zwiększa się o kwotę 130 

000,00 zł na zadanie „Rozbudowa infrastruktury wodno- ściekowej na 

obszarze wiejskim w Gminie Tłuszcz” jako środki własne. 

 

4. W dziale 010 rozdział 01095 paragraf 2850 zwiększa się o kwotę 1 355,01 

zł na wpłaty gmin na rzecz izb rolniczych w wysokości 1,5 % należnego 

podatku rolnego na rzecz wybranego przez podatnika podmiotu 

uprawnionego. 

 

5. W dziale 710 rozdział 71004 paragraf 4300 zwiększa się o kwotę 

36 000,00 zł na sporządzenie planu ogólnego gminy. 

 

6. W dziale 758 rozdział 75818 paragraf 4810 zwiększa się rezerwę na 

zarządzanie kryzysowe o kwotę 40 000,00 zł.  

Zgodnie z uwagą zawartą w Uchwale Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 2 grudnia 2024 roku w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Burmistrza Tłuszcza projekcie uchwały 

budżetowej na 2025 rok. 

 

7. W dziale 900 rozdział 90095 § 4300 przedsięwzięcie „Wynajem części 

nieruchomości - nr ewidencyjny 284/1 z przeznaczeniem na stację 

meteorologiczną Kozły” zostało zaplanowane w kwocie 1 476,00 zł. Plan 

w wymienionej klasyfikacji pozostaje bez zmian i wynosi 278 550,00 zł. 

 

8. W dziale 900 rozdział 90001 paragraf 6050 zwiększa się o kwotę 

50 000,00 zł na zadanie „Wykonanie projektu kanalizacji sanitarnej na 

osiedlu Borki w Tłuszczu”. 

 

9. W dziale 921 rozdział 92195 paragraf 6050 zwiększa się o kwotę 350 

000,00 zł na zadanie „Poprawa warunków rozwoju działalności 

kulturalnej w Gminie Tłuszcz” jako środki własne. 

Również zgodnie z uwagą Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 2 grudnia 2024 roku w załączniku do 

projektu Uchwały Budżetowej na 2025 rok w tabeli numer 5 uszczegółowiono - 



Wydatki z funduszu sołeckiego na 2025 rok. W kolumnie nr 8 uszczegóławia się 

opis poniesionych wydatków i charakter przedsięwzięć.  

 

W załączniku nr 2- Plan przychodów i kosztów zakładów budżetowych na 2025 

r, ustala się stawkę dotacji przedmiotowej w wysokości 2,91 zł miesięcznie do 1 

m2 powierzchni użytkowej lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy Tłuszcz. Wysokość dotacji do utrzymania zasobów 

mieszkaniowych pozostaje bez zmian i wynosi 163 951,56 zł.                     

 

W związku z tym, Szanowni Państwo zmieniają się przychody budżetu, 

wzrastają do kwoty 12 mln 304 tys. 923 zł 21 gr. Zwiększa się deficyt budżetu o 

tą samą kwotę i wynosi 6 mln 855 tys. 192 zł 57 gr. Zwiększa się deficyt 

budżetu o ta samą kwotę i wynosi 6 mln 855 tys. 192 zł 57 gr. Pozostaje on 

sfinansowany cały czas z tego samego źródła, z wolnych środków jako 

nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z 

rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu  zapytał obecnych radnych, czy 

maja pytania do projektu uchwały budżetowej. 

 

Radny Bartłomiej Balcerak – Dzień dobry Państwu , Szanowna Pani burmistrz, 

Wysoka Rado. Chciałbym złożyć wniosek o niewielką zmianę w budżecie na 

właściwie zmianę nazwy zadania. Wymaga to uzasadnienia, które podam po 

zgłoszeniu wniosku. Niniejszym zgłaszam wniosek o zmianę w dziale 600, 

rozdział 616, paragraf 6050 pozycja 25. Zmiana nazwy zadania na modernizację 

drogi gminnej w mokrej Wsi oznaczonej jako numer działki 375/1 do ul. 

Kameralnej. W wymienionej drodze jest zawalony przepust, a stanowi dojazd do 

14 posesji w sołectwie Szymanówek, a na jej poboczu parkowane są samochody 

osób korzystających ze stacji PKP Mokra Wieś.  W niedalekiej przyszłości grozi 

całkowitym zawaleniem i brakiem możliwości dojazdu do 14 posesji. Warto 

nadmienić, że na jednym ze swoich posiedzeń Komisja Budżetu objechała różne 

miejscowości w Gminie Tłuszcz, żeby zapoznać się ze stanem dróg gruntowych. 

Zawsze jest w tym zakresie są duże potrzeby, choć można stwierdzić, że poziom 

bieżącego utrzymania jest na niezłym poziomie. Komisja widzi potrzebę ujęcia 

w przyszłym roku w zakresie bieżącego utrzymania, m. in. takie drogi jak ul. 

Jarzynowa i Chmielna, ale pamiętajmy, że przy tych ulicach jest po 2, 3 domy. 

Ponadto, ul. Cisowa, ul. Leszczynowa, ul. Wesoła, ul. Zapolska, ul. Zjazdowa z 

Jarzębiej Łąki do Rysia, ul. Okrężna w Tłuszczu oraz wiele innych. Bardzo 

proszę o przyjęcie. 

Radny Krzysztof Gajcy zapytał, czy to jest jakaś nowa inwestycja? 



Pani Skarbnik zwróciła się do radnego Balceraka z pytaniem, czy głosuje tylko 

o zmianę nazwy zadania? Nie o dodatkowe zadanie, ani niezwiększenie kwoty? 

Radny Bartłomiej Balcerak w odpowiedzi poinformował, że nie (ta kwota 

wystarczy). 

Pani Skarbnik przytoczyła zapisy z projektu uchwały i poinformowała, że 

pozycja nr 25 załącznika zadania dotyczy wydatków majątkowych, nazwa 

zadania, tj. Modernizacja ul. Jarzynowej i ul. Chmielnej w Tłuszczu, wartość 

80 300zł. 

Przewodniczący Rady Pan Waldemar Sitek – pan radny wnioskuje o zmianę 

nazwy zadania. Rozumiem, że jest to wniosek formalny, który musimy 

przegłosować. 

Pan Janusz Pągowski radca prawny poprosił radnego, aby powtórzył jaka ma 

być nowa nazwa zadania. 

Radny Bartłomiej Balcerak w odpowiedzi poinformował, że nazwa zadania to: 

Modernizacja drogi gminnej w Mokrej Wsi oznaczonej jako numer działki 

375/1 do ulicy Kameralnej. Jest to droga bez nazwy. 

Skarbnik Gminy dodała, że w tej chwili mamy nazwę: Modernizacja ul. 

Jarzynowej i Chmielnej w Tłuszczu. 

Radca Prawny Pan Janusz Pągowski – w związku z tym nie jest to zmiana 

nazwy zadania i jego oznaczenia tylko po prostu jest to zastąpienie jednego 

zadania innym zadaniem, więc jest to zmiana merytoryczna, jeżeli zmienia się 

kwota, rada oczywiście może o tym zdecydować. Tylko rozumiem, że w tabeli 

inwestycyjnej te zadania nie zostały wpisane tak po prostu ad hoc, tylko one są 

zaplanowane. No to nowe zadanie nie zawsze nie jest znane ani burmistrz, ani 

wydziałowi inwestycji, więc pytanie, czy rzeczywiście tak jest, że to zadanie, o 

którym oprócz nazwy nie ma żadnych dokumentów, które by świadczyło o tym, 

o  którym oprócz nazwy nie ma żadnych dokumentów, które by świadczyły o 

tym co trzeba wykonać i ile to kosztuje co trzeba wykonać. Oczywiście mogą 

Państwo zadanie zmienić i wtedy wydział inwestycji, Pani burmistrz nie będzie 

realizowała zadania według oznaczenia takiego jakie jest w budżecie, tylko inne 

zadanie w innej miejscowości, na innej ulicy, więc pod warunkiem oczywiście, 

że to nie zmienia deficytu, ani kwota się nie zmienia. Zmienia się tylko nazwa. 

Po prostu nie zmienia się nazwa, tylko zmienia się zadanie. Po prostu jedno 

wypada, drugie ma być realizowane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu w związku z faktem, że głoszony 

wniosek przez radnego Balceraka Bartłomieja należy przegłosować zarządził 



krótką przerwę w obradach, aby został przygotowane głosowanie nad 

wnioskiem w systemie. 

Po wznowieniu obrad po sesji, została odczytana treść wniosku: Wniosek w 

sprawie zmiany w dziale 600 rozdział 616, paragraf 6050  pozycja nr 25 z 

zadania: Modernizacja ulicy Jarzynowej i Chmielnej w Tłuszczu na zadanie 

Modernizacja drogi gminnej w mokrej Wsi oznaczonej jako nr działki 375/1do 

ulicy Kameralnej. 

Odbyło się głosowanie wniosku w sprawie: 

zmiany w dziale 600 roz. 60016 paragraf 6050 pozycja nr 25 z zadania 

"Modernizacja ulicy Jarzynowej i Chmielnej w Tłuszczu" na zadanie 

"Modernizacja drogi gminnej w Mokrej Wsi oznaczonej jako numer działki 

375/1 (do ulicy Kameralnej)".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Robert Pacuszka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski 

PRZECIW (5) 

Włodzimierz Fydryszek , Sylwia Górczak, Irena Pawlicka , Rafał Szlendak, 

Robert Świderski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Gajcy 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

uchwały budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2025 z autopoprawką;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak 

PRZECIW (1) 



Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwałę nr VII.74.2024 w sprawie uchwały 

budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2025. 

 

 

e) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2025-

2037; 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały, następnie została odczytana treść Uchwały Nr 3.h./168/2024 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 02 

grudnia 2024 roku w sprawie: 

wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Tłuszcza projekcie uchwały o 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2025-2037. 

Pełna treść  odczytanej uchwały pod linkiem: 

https://www.youtube.com/watch?v=xYbAFhvle04 

 

Skarbnik Gminy – w związku ze zmianą, z autopoprawką zgłoszoną do uchwały 

budżetowej na 2025 rok, również w imieniu Pani Burmistrz chciałabym zgłosić 

autopoprawkę do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tłuszcz na lata 2025-2037. Dokonano wydłużenia do 2025 roku realizacji 

przedsięwzięcia – Projektowanie, budowa wodociągów na terenie Gminy 

Tłuszcz. Limit zobowiązań w 2025 roku wynosi 73 tys. 414 zł 40 gr. Dokonano 

wydłużenia do 2025 roku realizacji przedsięwzięcia  - Rozbudowa infrastruktury 

wodno – ściekowej na obszarze wiejskim Gminy Tłuszcz. Limit zobowiązań w 

2025 roku wynosi 181 tys. 527 zł. W przedsięwzięciu – Rozbudowa stacji 

uzdatniania wody w Tłuszczu wraz z rozbudową infrastruktury wodno – 

kanalizacyjnej na terenie Gminy Tłuszcz na lata 2024 – 2026. Limit zobowiązań 

w 2026 roku zwiększa się o kwotę 45 000,00zł. Dokonano wydłużenia do 2025r. 

realizacji przedsięwzięcia – Wykonanie projektu kanalizacji sanitarnej na 

osiedlu Borki w Tłuszczu. Limit zobowiązań w 2026 roku wynosi 50 000,00zł. 

W przedsięwzięciu – Poprawa warunków rozwoju działalności kulturalnej  w 

Gminie Tłuszcz, limit zobowiązań w 2025 roku wynosi 2 849 750 zł. 

Przedsięwzięcie – Sporządzenie planu ogólnego Gminy limit zobowiązań w 

2025 roku wynosi 96 000 00zł. Wprowadza się nowe przedsięwzięcia: Odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Tłuszcz na lata 2025 

– 2027. Limit zobowiązań w 2025 roku wynosi 4 mln 007 tys. 575 zł 09 gr. 

Limit zobowiązań w 2026 roku wynosi 7 mln 557 tys. 141 50 gr. Limit 

zobowiązań w 2027 roku 3 mln 463 tys. 689 zł 84 gr. Wprowadzenie 

https://www.youtube.com/watch?v=xYbAFhvle04


przedsięwzięcia nie powoduje zmian w budżecie gminy. Środki zostały 

zabezpieczone na etapie projektowania budżetu. W przedsięwzięciu – Odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Tłuszcz na lata 2024 

– 2025 zmianie ulegają tylko łączne nakłady finansowe do wysokości 6mln 

343tys 656 zł 51 gr w związku ze zmianą wartości limitu przedsięwzięcia w 

2024 roku. W przedsięwzięciu wynajem części nieruchomości z przeznaczeniem 

na stację meteorologiczną Kozły. Limit  zobowiązań w 2025 roku wynosi 

1 476zł. W przedsięwzięciu – Budowa oczyszczalni ścieków w Jasienicy na lata 

2021 – 2025 zmianie ulegają tylko łączne nakłady finansowe do wysokości 

628 737 00 zł w związku ze zmianą wartości limitu przedsięwzięcia w 2024 

roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2025-2037 z 

autopoprawką;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek, Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwałę nr VII.75.2024 w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2025-2037 

 

f) w sprawie zaciągnięcia w 2025 roku długoterminowego kredytu bankowego; 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek zwrócił się z 

pytaniem, czy są pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

 

Radny Robert Świderski – Panie Przewodniczący, Pani burmistrz, Wysoka 

Rado, chciałbym zapytać, bo tutaj przeznaczenie tego kredytu jest na spłatę 

wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Chciałbym się dowiedzieć co to 



za kredyty i pożyczki i czy były to jakieś długoterminowe, i jak będzie 

wyglądało jeżeli chodzi o odsetki. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że tak jak uchwale budżetowej na 2025 rok 

rozchody mamy zaplanowane w kwocie 5 mln 449 tys. 730 zł 64 gr są to 

rozchody na spłatę kredytów w kwocie 2mln 620tys 600zł i pożyczek w kwocie 

2mln 829tys 130zł64gr. Są to wszystko kredyty i pożyczki długoterminowe. 

Tych instrumentów jest około kilkunastu, chyba 20. Z WPF jest łatwo 

wywnioskować tylko gromadnie mówimy o kwotach ogółem w pozycji 

rozchody, tam są wpisane w każdym roku kwoty spłaty kredytów i pożyczek. 

Jeżeli chodzi o ten kredyt bankowy odsetki projektowane w tym momencie w 

oparciu o wskaźniki makroekonomiczne, o projekcji inflacji i stóp 

procentowych przez NBP może być to kwota około miliona trzystu do spłaty do 

2027 roku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

zaciągnięcia w 2025 roku długoterminowego kredytu bankowego;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Krzysztof Gajcy, 

Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, 

Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak 

PRZECIW (1) 

Robert Świderski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Włodzimierz Fydryszek , Irena Pawlicka  

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwała nr VII.76.2024 w sprawie 

zaciągnięcia w 2025 roku długoterminowego kredytu bankowego 

 

g) w sprawie zmiany uchwały nr VIII.119.2015 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 

dnia 1 grudnia 2015 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 



zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat jak również tryb ich pobierania oraz zasady 

zwrotu; 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

zmiany uchwały nr VIII.119.2015 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 1 grudnia 

2015 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat jak również tryb ich pobierania oraz zasady zwrotu;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwała nr VII.77.2024 w sprawie zmiany 

uchwały nr VIII.119.2015 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 1 grudnia 2015 r. 

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak 

również tryb ich pobierania oraz zasady zwrotu 

 

 

h) zmieniająca uchwałę nr V.48.2024 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 17 

października 2024 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnym w Tłuszczu; 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. 



 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

zmieniającej uchwałę nr V.48.2024 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 17 

października 2024 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnym w Tłuszczu;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Krzysztof Gajcy, 

Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, 

Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, Andrzej Sokołowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Włodzimierz Fydryszek , Irena Pawlicka , Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwała nr VII.78.2024 zmieniającą 

uchwałę nr V.48.2024 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 17 października 2024 

r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnym w Tłuszczu 

 

 

i) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Postoliska obręb 0016 

Postoliska; 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

nadania nazwy ulicy w miejscowości Postoliska obręb 0016 Postoliska;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 



Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwała nr VII.79.2024 w sprawie nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Postoliska obręb 0016 Postoliska. 

 

 

 

j) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Kozły; 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

nadania nazw ulic w miejscowości Kozły;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek , Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwała nr VII.80.2024 nadania nazw ulic 

w miejscowości Kozły. 

 

k) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Tłuszczu na 2025 rok;  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek odczytał tytuł 

projektu uchwały. 

 

Odbyło się głosowanie w sprawie: 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tłuszczu na 

2025 rok;   

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 



NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartłomiej Balcerak, Szymon Borczyński, Marek Frąckiewicz, Włodzimierz 

Fydryszek, Krzysztof Gajcy, Sylwia Górczak, Robert Pacuszka , Irena Pawlicka 

, Edward Rojecki, Tomasz Siekaczyński, Waldemar Sitek, Mirosław Sobczak, 

Andrzej Sokołowski, Rafał Szlendak, Robert Świderski 

 

Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwała nr VII.81.2024 w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tłuszczu na 

2025 rok;   

 

 

6. Plany Pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w Tłuszczu na 2025 rok. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Krzysztof Gajcy 

przedstawił Plan Pracy Komisji na 2025r. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji Pan Mirosław Sobczak 

przedstawił Plan Pracy Komisji na 2025r. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pan 

Andrzej Sokołowski przedstawił Plan Pracy Komisji na 2025r. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska Pan Tomasz 

Siekaczyński przedstawił Plan Pracy Komisji na 2025r. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług Pan Rafał Szlendak 

przedstawił Plan Pracy Komisji na 2025r. 

 

7. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Robert złożył dwa wnioski na ręce Pani Burmistrz: 

-jeden dotyczący  projektu i montażu lampy na ulicy Malinowej ok. nr 20; 

- drugi dotyczący podjęcia działań przez Panią burmistrz na osiedlu Klonowa – 

Norwida w zakresie konserwacji dróg osiedlowych ( również ul. Jarzynową i ul. 

Chmielną). Radny zwrócił się z prośbą, aby Pan pełnomocnik ds. rozwoju 

gminy Robert Szydlik, jako mieszkaniec osiedla Klonowa – Norwida poparł i 

pomógł w tym. 



Radny Włodzimierz Fydryszek wyraził słowa podziękowania dla radnego 

Balceraka Bartłomieja oraz firmy, za pomoc w uprzątnięciu starych betonów z 

placu przy wieży ciśnień. Pan radny zwrócił się z pytaniem , czy w tym roku 

jeszcze będą wykonane dwa progi zwalniające zaplanowane na ul. 

Kraszewskiego? Radny zasugerował, że jeśli nie dojdzie do realizacji tego 

zadnia w tym roku, to prosi, aby przenieść to zadanie na przyszły rok, bo to jest 

bardzo ważna sprawa. 

Radny Robert Świderski zwrócił się z pytaniem oraz poinformował, że w dniu 9 

grudnia br. ruszył nabór wniosków o dofinansowanie B3.1.1 KPO. To jest nabór 

z Urzędu Marszałkowskiego na zadnia z zakresu gospodarki wodno – ściekowej 

na terenach wiejskich. W tym naborze dofinansowanie jest do 100% kosztów 

kwalifikowalnych. Nabór trwa do 10 stycznia 2025r. Czy nasz urząd złożył taki 

wniosek o dofinansowanie? Jeśli tak, to na jakich obszarach wiejskich. 

 

Pani Ewa Małaszek Skarbnik Gminy wyjaśniła, że z KPO to jest instrument 

pożyczkowy, i taki wniosek jest rozważany, ale tak jak czytał Pan 

Przewodniczący opinię RIO…przyjmuje się projekt budżetu pod warunkiem, że 

zadłużenie na koniec 2025 roku nie będzie większe niż w projekcie. Czyli 

zakładamy, że nie będziemy się zadłużać więcej w 2025 roku. KPO to jest 

instrument pożyczkowy. Niemniej jednak rozważamy samą możliwość złożenia 

wniosku i pewnie będzie on złożony, ale nie wiemy, czy z niego skorzystamy. 

Czy RIO pozwoli nam zwiększyć kwotę zadłużenia. Wiemy o tym natomiast, że 

ani nie moglibyśmy skorzystać z umorzenia 5%, ponieważ ta działalność wodno 

– ściekowa jest to działalność dochodowa, ani nie moglibyśmy się ubiegać o 

zerowe oprocentowanie. Zawsze byłby ten procent, oprocentowanie. Ale ma Pan 

rację, 100% kosztów kwalifikowanych. Niemniej jednak jest to instrument 

pożyczkowy. Trzeba to rozważyć. 

Pani Skarbnik zwróciła się do radnych Rady Miejskiej w Tłuszczu i złożyła 

podziękowanie za przyjęcie budżetu, za zaangażowanie, za wszystkie pytania 

oraz za pracę. 

Burmistrz Tłuszcza Beata Skulimowska podziękowała Pani Skarbnik za bardzo 

ciężką pracę. Pani Burmistrz dodała również, że z informacji jakie uzyskała od 

pracownika Wydziału Drogownictwa, to nie ma jeszcze uzgodnionej organizacji 

ruchu, jeśli chodzi o pytanie Pana radnego Fydryszka. 

 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Waldemar Sitek po 

wyczerpaniu punktów porządku obrad VII Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu 



zamknął obrady. 

 

Przebieg VII Sesji Rady Miejskiej pod linkiem 

https://www.youtube.com/watch?v=xYbAFhvle04 

 

  

Przewodniczący 

Rada Miejska w Tłuszczu 

  

 

Przygotował(a): Karolina Gajcy 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

https://www.youtube.com/watch?v=xYbAFhvle04

